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امروز در ورزش

    جــام اتحادیــه انگلیس امشــب بــا 6 دیدار 
پیگیری می شود در مهم ترین بازی ها سوانسی- 
منچســتریونایتد )22:15( و منچسترسیتی- 

ولورهمپتون )22:30( به مصاف هم می روند.
   مورســیا- بارســلونا)23:00( مهم ترین بازی 

امشب جام حذفی اسپانیا را برگزار می کنند.
   در دیــدار آغازیــن هفته دهم ســری آ اینتر- 
سامپدوریا )22:15( امشب با هم روبه رو می شوند.

تیتربازی

  هفته سوم لیگ برتر بسکتبال با ناکامی نفت و 
پیروزی پتروشیمی، دانشــگاه آزاد و نیروی زمینی 

همراه بود.
  7 عضــو هیــأت رئیســه کنفدراســیون 
دوچرخه سواری آسیا از سمت خود استعفا کردند که 
در بین آنها نام خسرو قمری، رئیس فدراسیون ایران 

نیز دیده می شود.
  توماس مولر، مهاجم تیم فوتبال بایرن مونیخ به 

مدت سه هفته به دور از مستطیل سبز خواهد بود.
  در ادامه رقابت های بســکتبال با ویلچر آسیا- 
اقیانوســیه، تیم ملی بانوان ایــران مقابل تیم ژاپن 
شکست خورد و تیم مردان مقابل عربستان به برتری 

رسید.
  تازه ترین رده بندی لیگ های آسیایی اعلام شد 

که ایران همچنان در رده هفتم قرار دارد.
  حسین شــمس، سرمربی پیشــین تیم ملی 
فوتسال هدایت گیتی پسند را در لیگ برتر برعهده 

گرفت.

نخستین پیروزی دختران بسکتبالیست پس 
از 37 سال|  تیم ملی بسکتبال دختران ایران پس از 
غیبت 37ساله در رویداد های بین المللی روز گذشته 
در نخســتین تجربه خود در مسابقات سطح B زیر 
16 سال قهرمانی آســیا مقابل نپال پیروز شد. ملی 
پوشان در کوارتر نخســت 23 بر 10 کوارتر دوم 22 
بر 4کوارتر ســوم 23 بر 8 کوارتر چهارم 21 بر 10 و 
در مجموع 89 بر 32پیروز شدند. تیم ایران امروز در 
دومین دیدار خود به مصاف هند می رود. سریلانکا، 
هند و نپال حریفان دختران بسکتبالیســت ایران 
هستند که الهه دارستانی به عنوان سرمربی در کنار 
پوران عباسی )مربی( و فریناز طائرپور )سرپرست( 

هدایت تیم را برعهده دارند.
تبریک کی روش به اعضای تیم ملی نوجوانان|  
به دنبال موفقیت تیم ملی نوجوانان در رقابت های 
جام جهانی 2017 هند، کارلوس کی روش سرمربی 
تیم ملی فوتبال کشورمان در آخرین پست خود در 
صفحه رسمی اش به اعضای این تیم تبریک گفت. 
کی روش با ســتایش عملکرد تیم ملی زیر 17 سال 
ایران نوشت: »اکنون زمان آن است که تیم ملی زیر 
هفده سال را به خاطر نمایش فوق العاده شان مورد 
ستایش قرار دهیم، تبریک به تمام بازیکنان و اعضای 
کادرفنی، بازیکنان جوان ایرانــی کیفیت و آینده 
بی نظیرخودشان را نشــان دادند. سرمربی این تیم 
عباس چمنیان با کار بی نظیر خود باعث این اتفاق 

و پیشرفتشان شد.«
جنجال در تمرین خونه بــه خونه، احتمال 
جدایی نکونام|  در شــرایطی که قرار بود تمرین 
روز گذشته خونه به خونه پشت درهای بسته برگزار 
شــود، در ابتدای تمرین سرپرســت خونه به خونه 
درحال مذاکره با نکونام برای دریافت مجوز حضور 
لیدرها در محل تمرین بود کــه ناگهان لیدرهای 
این باشگاه وارد محل تمرین شــدند. در شرایطی 
که جلســه فنی در داخل رختکن درحال برگزاری 
بود، حضور لیدرها با اعتراض و فحاشی به مجتبی 
رمضانی و روح الله باقری بازیکن خونه به خونه همراه 
شد تا جو رختکن این تیم متشنج شود. دامنه این 
درگیری ها به مهدی هاشمی نسب کشیده شد و بعد 
از درگیری ها و چاقوکشی از سوی لیدر ها در محل 
تمرین بازیکنان و اعضای کادرفنی محل تمرین را 
نیمه کاره رها کردند. همین موضوع شایعه استعفای 
نکونام از سرمربیگری تیم را به وجود آورد که البته 

مالک باشگاه این شایعات را تکذیب کرد. 
نورافکن، دربی را از دســت داد|  امید نورافکن 
که امید زیادی داشت در بازی روز پنجشنبه مقابل 
پرسپولیس بتواند در ترکیب استقلال به میدان برود، 
در یکی از تمرین های این تیم مصدوم شد و بازی با 
نساجی در مرحله یک هشتم نهایی جام حذفی را از 
دست داد اما پیش بینی می شد این بازیکن بتواند در 
بازی روز پنجشنبه برابر پرسپولیس بازی کند که این 

اتفاق نخواهد افتاد.

خارج از گود  

برانکــو ایوانکوویــچ، ســرمربی تیم 
کری خوانــی  پرسپولیس: 

شفر برای من کاملاً عادی 
اســت/یک بار به شــفر 
باخته ام اما این بار نمی بازم/ 
بازیکنان تکلیــف دربی را 

روشــن می کنند نه مربیان/ 
در دربی خســتگی و درد معنا ندارد و همه باید 
مشــکلات را کنار بگذارند/فعلاً نمی توانم برای 

تمدید قراردادم تصمیم گیری کنم

رضا قوچان نژاد، مهاجم تیم هیرنفین هلند: 
شکست ســنگین ما در بازی 

خانگــی ســرگرمی نبود/
احساس تلخی از تحقیر 
مقابل چشمان هوادارانمان 
دارم/ در نیمه دوم پایین تر از 

سطح خودمان بازی کردیم 
چون بی برنامه بودیم/ فعلاً نگران 

گلزنی خودم نیستم و تمرکزم روی موفقیت تیمم 
است/من بازیکن تنیس نیستم و وابسته به تیم 

هستم

حســین وفایی، قهرمان اسنوکر جهان: 
دوست داشتم به فینال مسابقات 

آزاد انگلیــس بــروم امــا 
بازی مــن در یک چهارم 
نهایی گره خــورد/ برای 
تکــرار موفقیت هایم در 

اینترنشنال چمپیونز چین 
شرکت می کنم/در چین بیشتر 

از ایران هوادار دارم/وقتی حرف اسنوکر می شود 
چینی ها یاد من می افتند/فعــلاً از جیب خودم 

خرج می کنم تا اسپانسر بگیرم

محمدرضا ســاکت، دبیرکل فدراسیون 
فوتبال: تا ســال های زیادی 

با مباهــات از افتخار تیم 
نوجوانان صحبت می شود/ 
این نوجوانان در باور مردم 
قهرمان شده اند/کادر فنی 

تیم ملــی نوجوانــان در بعد 
شخصیتی و فنی، شــاگردانی بزرگ را به جامعه 
فوتبال تحویل دادند/روزهای پر از افتخار در انتظار 

نوجوانان ایران است

تریبون

مدبر، حرف تاج را وتو کرد
در شــرایطی که بحث حضور 
زنــان در ورزشــگاه ها در 
ماههــای اخیر بــه صورت 
جدی تــر دنبــال شــده، 
رئیس فدراســیون فوتبال 
چند بــار در مصاحبه های خود 
اعلام کرده اســتادیوم های ایران از نظر زیرساختی 
برای حضور زنان امکانات شرایط لازم را ندارند. روز 
گذشته مصطفی مدبر، مدیرعامل شرکت توسعه 
و نگهداری اماکن ورزشــی در نشســت خبری در 
پاسخ به سوالی درباره زیرســاخت های لازم برای 
ورود زنان به ورزشگاه ها گفت: »ما به لحاظ سخت 
افزاری و امکانات برای حضور بانوان در استادیوم ها 
هیچ مشــکلی نداریم. می توانیم به لحاظ امنیتی، 
سخت افزاری و حتی ایجاد جایگاه مناسب برای ورود 
و خروج بانوان و سرویس های بهداشتی تمهیدات 
لازم را بیندیشیم.« مدبر در شرایطی این خبر خوب 
را برای زنان علاقه منــد به فوتبال اعلام کرده که در 
بخش دیگری از صحبت هایش تصمیم گیری نهایی 
را در اختیار شرکت توســعه ندانسته است: »به هر 
صورت شرکت توســعه و نگهداری اماکن ورزشی 
کشور در جایگاه تصمیم گیری نیست.« باید دید با 
توجه به ادعای مدیرعامل شرکت توسعه و نگهداری 
اماکن ورزشــی که زیرمجموعه ای از وزارت ورزش 
محسوب می شود، در آینده ای نزدیک اقدامات برای 
فراهم آوردن تمام زیرساخت های لازم جهت حضور 

زنان در ورزشگاه ها انجام می شود یا خیر. 

چهره روز

شــهروند| اعتراض هــای انجام شــده بــه 
محرومیت محسن مســلمان و وریا غفوری قبل 
از دربی پایتخــت و موضعگیری های تند برخی 
ســتاره های ســابق فوتبال علیه کمیته اخلاق، 
سبب عقب نشینی مســئولان این کمیته شده 
اســت. حالا کار به جایی رســیده که به احتمال 
فراوان حکم دو بازیکن متهم به قلیان کشــیدن 
لغو خواهد شــد تا آنها در مســابقه اســتقلال و 

پرسپولیس حضور داشته باشند.
اعتراض اهالی فوتبال به حکم قلیانی ها

بعــد از اعلام حکــم محرومیت مســلمان و 
غفــوری از ســوی کمیتــه اخــلاق، بلافاصله 
مسئولان دو باشگاه پرســپولیس و استقلال به 
این موضوع اعتراض کردنــد. بعد از آنها نوبت به 
برخی ستاره های ســابق و پیشکسوتان رسید تا 
موضعگیری های تندی انجام دهند. علی کریمی 
و خداداد عزیزی ســردمدار این مسأله بودند که 
بشدت به تصمیم کمیته اخلاق معترض شدند. 
کریمی در این باره گفت: »من همیشــه با قلیان 
مخالف بوده و هســتم و به خصــوص چون این 
مسأله بین فوتبالیست ها باب شده، دوست دارم 
به خاطر خــود آنها و لطمه ای که ممکن اســت 

به حرفه و درآمدشــان بخورد، یــک فکری در 
این باره بشــود؛ اما مســأله این است که این یک 
موضوع شخصی است. قلیان کشیدن غیر قانونی 
نیســت و حتی ضد عرف هم نیســت. وقتی در 
همه  جای مملکت قلیان به صــورت آزاد عرضه 
می شود، پس مصرف آن هم جرم نیست؛ اگر چه 
فوتبالیست ها بهتر است این کار را نکنند، چون 
به سیستم کاری شان آسیب می رساند. بهتر است 
برخــوردی که با آنها می شــود در حد صحبت و 
نصیحت باشــد، نه این که قبل از مهمترین بازی  
ســال خبر را در بوق و کرنا کنند و آبروی آدم ها 
را ببرند.« خــداداد عزیزی نیــز حرف هایش را 
اینطور بیــان کرد: »حکمی کــه کمیته اخلاق 
صادر کرده، حرفه ای نیســت؛ این کــه بازیکن 
قلیان می کشــد، یک موضوع خصوصی است و 
کمیته اخلاق حق نــدارد وارد حریم خصوصی 

بازیکنــان شــود. در کل دنیا بازیکنــان زیادی 
هستند که ســیگار و قلیان می کشند؛ اما حریم 
خصوصی خودشان اســت و نمی شود ایرادی به 
آنها گرفت. اگر قرار به محرومیت باشد، الان باید 
90 درصد فوتبالیست های ایرانی را محروم کنند. 
ما در فوتبالمان بی اخلاقی های بزرگ و به مراتب 
بدتری از قلیان داریــم. چرا کمیته اخلاق به این 
چیزهــا ورود نمی کند؟ چــرا نمی روند جلوی 

جادوگری را بگیرند؟«
تورک: احتمال لغو محرومیت وجود دارد

اعتراض ها مسئولان کمیته اخلاق را کمی از 
مواضع قبلی پایین آورد و کار به جایی رسید که 
احتمال لغو محرومیت افزایش پیدا کرده است. 
مرتضی تورک، رئیس کمیته اخلاق فدراسیون 
فوتبال گفته اســت: »در این پرونده که مربوط 
به بازیکنان استقلال وپرســپولیس است، طی 

هفته های گذشته اخبار و مستنداتی به ما رسید 
که در دســتور رســیدگی و اقدام قرار داشت. 
طبق مقررات کمیته اخلاق، در چنین مواردی 
امکان صدور دســتور موقت وجــود دارد و ما از 
این ظرفیت اســتفاده کردیم. چنانچه بازیکنان 
مورد نظر دفاعیات و مســتنداتی داشته باشند، 
می توانند ارایه دهند که در مرحله رســیدگی 
مــورد توجه قرار بگیــرد و زمان رســیدگی را 
روز سه شــنبه، 2 آبان ماه مشــخص کرده ایم. 
بر اســاس مســتنداتی که در پرونده غفوری و 
مســلمان وجود دارد، دستور موقتی صادر شده 
و در جلسه رســیدگی به پرونده این دو بازیکن 
را برگزار خواهیم کــرد.« تورک درباره احتمال 
لغو محرومیت قبــل از دربی بیــان کرد: »این 
دو بازیکن  به همــراه نماینده و یا وکیل خود در 
جلســه کمیته اخلاق حضور خواهند داشت تا 
مســتندات خود را ارایه کنند و در اســرع وقت 
رأی این پرونده صــادر خواهد شــد. هدف ما 
محروم کردن هیــچ بازیکنی در حوزه فوتبال به 
ناحق نیســت. ضمن این که غفوری و مسلمان 
امروز اگر مستندات مناسبی ارایه کنند، ممکن 

است حکم دستور موقتشان لغو شود.«

اهالی فوتبال با اعتراض به کمیته اخلاق نسبت به حکم مسلمان و غفوری موضع گرفتند

محرومیت قلیانی ها در آستانه لغو
  رئیس کمیته اخلاق: دو بازیکن خاطی باید مستندات خود را ارایه کنند

شهروند|  پیش بینی می شد با انتخاب مهدی تاج به عنوان 
رئیس فدراســیون فوتبال، تغییرات مدیریتــی زیادی در 
فدراسیون رخ دهد اما تاج در مدت یک سال ونیم حضورش 
در این نهاد به تدریج دست به تغییر زد. یکی از افرادی که در 
سال های مدیریت کفاشیان بر فوتبال، جنجال های زیادی را 
به پا کرد و حرف و حدیث زیادی پیرامونش بود، از فدراسیون 
رفتنی شــده اســت. در دوره 4ســاله حضور کفاشیان در 
فدراسیون، نام یک نفر بیشتر از سایر افراد به گوش می رسید. 
مصطفی طباطباییان که برادر همسر کفاشیان است، در آن 

سال ها سمت مسئول مالی فدراســیون را برعهده داشت. 
البته هیچ گاه ســمت طباطباییان در فدراسیون به صورت 
رسمی اعلام نشد و همین موضوع یکی از دلایل انتقاد اهالی 
فوتبال نسبت به حضور این فرد در فدراسیون بود. مخالفان 
حضور فامیل کفاشیان اعتقاد داشتند فدراسیون ذیحساب 
دارد و در چارت ســازمانی آن تعریفی برای ســمت های نه 
مدیر یا مســئول امور مالی تعریف نشده بود. سمت عجیب 
طباطباییان در فدراسیون و حضورش در سفرهای خارجی، 
اگرچــه انتقادهای زیادی را به دنبال داشــت امــا با آمدن 
مهدی تاج هم این فرد در فدراســیون مشغول بود و حتی با 
تیم ملی به امارات رفت اما کی روش او را در دومین روز سفر 
به تهران بازگرداند. با ایــن وجود طباطباییان در هفته های 
اخیر به فدراسیون نرفته است. ظاهرا مسئولان فدراسیون 

با سپردن کارهای خارج از محدوده وظایف او، زمینه 
رفتن طباطباییان را فراهم کردنــد که این موضوع 
باعث ناراحتی کفاشیان شــده است. رئیس سابق 

فدراسیون در اعتراض به این اقدام در محل کار 
خود در فدراسیون حاضر نشده و شایعه قهر او 
به گوش می رسد. البته مسئولان فدراسیون 
این موضوع را تکذیب کرده و گفته اند؛ او در 
شــهر نائین حضــور دارد. در روزهای اخیر 
کفاشــیان خارج از دســترس خبرنگاران 
بوده و بعید نیست که شایعه قهر او درست 
باشــد. باید منتظر بمانیم تا سرنوشت 
نایب رئیــس اول فدراســیون به کجا 

کشیده خواهد شد.

برادرزن رئیس سابق هم فدراسیون را ترک کرد

کفاشیان قهر کرده است؟
توییت ورزشی

کاربران توییتر در واکنش به برخی اتفاقات 
روز ورزش توییت های جالبی مخابره کردند. 

برخی از این جملات را بخوانید:    
  من اگه تیم ملی برزیل بودم همه عاشق 

فوتبال ایران بودن.
 فراموش نکنید که نحسی برنامه نود حتی 
وردربرمن و آلکس نوری رو هم گرفت و این 

مربی اونجا هم در آستانه اخراج قرار داره.
 علی آقا کریمی گفته »قلیان به شخص 
آســیب می زند به جای آن با دروغ مبارزه 
کنیــد« ای کاش مســئولین فوتبال این 
جمله رو هر روز یه صفحه از روش مشــق 

بنویسن.
  در حال حاضر نقش تنباکو دو ســیب از 

توپ چهل تیکه تو فوتبال ایران پررنگ تره.
 حتی گزارشگر تاجیکی که به سوت میگه 
هوشتک هم از گزارشــگرای ایرانی )بجز 

عادل( بهتره.
  هر دربی حدود ۱۶ میلیارد درآمد برای 
صداوســیما داره. ظاهرا اونی که ســرور 

استقلال و پرسپولیسه، صداوسیماس.
 من مطمئن هستم اگر از مدیران ورزش 
ایران هم تســت اعتیاد بگیرن چند نفری 

محروم می شن.
 خدایا خیابانی، سیانکی،  علیفر گزارشگر 

دربی نباشن! خودت کمکمون کن.
  الان ممکنه پاری سن ژرمن یهو بدَل مسی 

رو بخره واسه دکورِ نیمکت ذخیره هاش
 الان علیفــر فکر می کنــه که بهترین 

گزارشگر فوتبال ایرانه تو تلویزیونه؟
 آقا می دونم الان کشــتی نیســت اما 
یکی به من بگه چرا برای همه مســابقات 
خارجی هادی عامل اعزام می شه به عنوان 

گزارشگر؟
  چهره یه پرسپولیسی بعد از دربی. شایدم 
یه استقلالی! نمی دونم! به هرحال فوتبال 

قابل پیش بینی نیست.

شهروند| اشکان دژاگه در بدبینانه ترین تصوراتش 
هم شرایط این  روزهای خود را پیش بینی نمی کرد. او 
در حالی  که بازوبند کاپیتانی برترین تیم قاره آسیا 
را به بازو بسته، در یک  ســال و نیم اخیر نتوانسته در 
هیچ تیم باشــگاهی به میدان برود. این روزها سوال 
اهالی فوتبال درباره این ستاره سابق این است که آیا 
نداشتن تیم منجر به حذف او از ترکیب تیم ملی ایران 

در جام جهانی می شود؟
آغاز بدشانسی های اشکان

اشــکان دژاگه تا زمانی که در فولام بازی می کرد، 
شرایط بســیار خوبی داشــت. او از مهره های موثر 
تیم ملی بود اما حضور در فوتبال قطر همان طور که 
باعث پسرفت و ضعف بقیه بازیکنان ایرانی شد، برای 
دژاگه هم اتفاقی نــاکام بود. او به دلیل مصدومیت و 
اختلاف با باشگاه العربی قطر از لیست این تیم کنار 
گذاشته شد و نزدیک به یک نیم فصل روی نیمکت 
نشست. دژاگه برای پیوســتن به یک تیم دیگر به 
حل شدن مشــکلاتش با العربی نیاز داشت. او بعد 
از فسخ قراردادش با العربی به وولفسبورگ رفت اما 
کارشکنی قطری ها و صادرنشدن کارت بازی دژاگه 
باعث شــد او نتواند به ترکیب اصلی وولفسبورگ 
برسد. مصدومیت در تمرینات تیم آلمانی هم برای 
دژاگه دردسر جدیدی درست کرد و او نتوانست در 
این تیم به میدان برود. دژاگه برای فصل جدید هم 
در پیداکردن تیم باشگاهی ناکام بود تا نگرانی های 

زیادی درباره آینده او ایجاد شود.
اعتماد کی روش ادامه دارد؟

اشکان دژاگه نزدیک به یک ســال ونیم است که 
نتوانسته برای هیج باشگاهی به میدان برود. با وجود 
این او پای ثابت اردوهای تیم ملی اســت. شــرایط 
نامتعارف دژاگه بسیار تعجب برانگیز است؛ چون او 
صرفا به صورت انفرادی تمرین می کند و تمرینات 
گروهــی او مختص به اردوهای تیم ملی می شــود. 
درواقع دژاگه همواره انفرادی تمرین می کند تا دوباره 
در اردوی تیم ملی حضور پیدا کند و تمرینات گروهی 
خود را از سر بگیرد. با این که دژاگه در یک سال و نیم 
اخیر نتوانســته تیم داشته باشــد، در نظر مثبت 
کی روش به او تغییری ایجاد نکرده است. کی روش 
همچنان نظر مثبتی به دژاگه دارد و بازوبند کاپیتانی 
را هم به او داده اما آیا با ادامه این روند، اشکان شانسی 
برای حضور در جام جهانی 2016 دارد؟ قطعا دژاگه 

با ســابقه بازی در بوندس لیگا و لیگ برتر انگلیس و 
کاپیتانی بهترین تیم آسیا، می تواند به تیمی درجه 
چندم در اروپا بپیونــدد و خود را از بلاتکلیفی خارج 
کند؛ اما انگار خودش هم تمایلی به خروج از این وضع 
ندارد یا ظاهرا هیچ تیمی در اروپا خواهان او نیست. 
تاکنون در فوتبال ایران سابقه نداشته کاپیتان این 
تیم مدت ها برای هیچ باشگاهی بازی نکرده باشد؛ اما 
اشکان توانسته با وجود نداشتن تیم در تیم ملی بماند. 
بعید است که خود دژاگه هم نسبت به آینده اش در 
تیم ملی نگرانی نداشته باشــد؛ چون ممکن است 
کی روش دیگر به او فرصت ندهد و به دلیل نداشتن 
تیم، او را از حضور در جام جهانی روسیه محروم کند تا 

رویای این کاپیتان بلاتکلیف تعبیر نشود.
قاسم پور: وضع دژاگه قابل پیش بینی نیست

ابراهیم قاسم پور، مربی و بازیکن سال های دور تیم 
ملی، درباره سرنوشت دژاگه به خبرنگار »شهروند« 
می گوید: »کی روش بارها نشان داده قابل پیش بینی 
نیســت. او برخی کارهای خــود را از روی لجبازی 
انجــام می دهد؛ مثلا وقتی برانکــو رامین رضائیان 
را کنار گذاشــت، کی روش از او بــه صورت فیکس 
بازی می گرفت و همین نشــان می دهد تصمیمات 
او قابل  پیش بینی نیســت. وضع این روزهای دژاگه 
هم جوری اســت که فقط خود کی روش می تواند 
درباره آن اظهارنظر کند. فوتبالیســت های ایرانی 
فاصله زیادی با هم ندارند و قطعا ما بازیکنان خوبی 
برای جانشینی دژاگه داریم اما سلیقه کی روش این 
است که از این بازیکن حتی در صورت تیم نداشتن 
استفاده کند.« قاســم پور در این باره ادامه می دهد: 
»ما به ســلیقه کی روش به  عنوان سرمربی تیم ملی 
احترام می گذاریم؛ اما باید یــک نکته را هم در نظر 
بگیریم، قطعــا بازیکنی که در طول  ســال انفرادی 
تمرین کند و فقــط هنگام اردوهــای ملی تمرین 
گروهی داشته باشــد، از نظر فنی افت می کند. باید 
دید این وضع برای اشــکان هم ادامه پیدا می کند یا 
نه. فعلا نمی توان درباره حضور داشــتن یا نداشتن 
اشــکان در جام جهانی حرف بزنیم چون تا آن زمان 
اتفاقات زیادی رخ می دهد و حتی ممکن است دژاگه 
به یک تیم باشگاهی برود و در روسیه هم از بازیکنان 
موثر تیم ملی باشد. به اعتقاد من کی روش هم منتظر 
همین اتفاق است تا تصمیم بهتری درباره کاپیتان 

تیمش بگیرد.«

شهروند|  صعود تیم ملی واترپلوی ایران به فینال 
مسابقات توسعه جهانی خبر خوبی بود؛ اما اتفاقاتی که 
در رقابت پایانی رخ داد، بازتاب منفی برای ملی پوشان 
این رشته به همراه داشــت. درگیری درون و بیرون 
اســتخر بین بازیکنان ایرانی با ملی پوشــان کشور 
میزبان درنهایت تأســف فدراســیون جهانی و کنار 
گذاشته شدن 2 تیم از جدول مســابقات را به همراه 

داشت. 
درگیری داخل آب تا بیرون استخر

تیم ملی واترپلوی ایران که در مســابقات توسعه 
جهانی این رشته در کشور مالت شرکت کرده بود، در 
دور مقدماتی یک بار مقابل میزبان قرار گرفت و این تیم 
را شکست داد. رویارویی دوباره این تیم ها در فینال از 
حساسیت بالایی برخوردار بود و نزدیک بودن بازی نیز 
باعث شد تا شاهد بازی خشنی از سوی بازیکنان 2 تیم 
باشیم. در حالی  که چند بازیکن از ایران و مالت به دلیل 
بازی خشن توســط داور اخراج شده بودند، 33ثانیه 
مانده به پایان بازی درگیری شدیدی بین بازیکنان 2 
تیم در بیرون از استخر رخ داد. بالا گرفتن این درگیری 
درنهایت داوران را مجاب کرد تا بازی را نیمه کاره رها 
کرده و سوت پایان را در فاصله کمتر از یک دقیقه به 

اتمام مسابقه به صدا در آورند. 
خبررسانی عجیب فدراسیون

در حالــی کــه داوران پایان بــازی را اعلام نکرده 
بودند، فدراسیون شنا، شــیرجه و واترپلو در خبری 
روی سایت خود از شکســت 8 بر 6 و نایب قهرمانی 
ایران در مســابقات توســعه جهانی خبر داد. البته 
دقایقی بعد محسن رضوانی، رئیس فدراسیون سعی 
کرد پیش دســتی کند. او در مصاحبه ای قبل از همه 
خودش خبر درگیری به وجود آمده را اعلام کرد اما از 
برخورد پیگیری حق ایران از طریق فینا خبر داد. هنوز 
هیچ کس نمی دانســت که دقیقا چه اتفاقی رخ داده 
که فیلم درگیری بین بازیکنان ایران و مالت توســط 

فدراسیون جهانی منتشر شد. 
تأسف فینا و حذف ایران و مالت

فدراسیون جهانی دقایقی بعد از اتفاقاتی که در مالت 
رخ داد،  با تیتر »پایان غم انگیز برای تورنمنت بزرگ« 
به درگیری بازیکنان ایران و مالت اشاره کرد. فینا در 
گزارش خود به اخراج 5 بازیکــن از ایران و 2 بازیکن 
از مالت اشاره داشــت و درنهایت از تصمیم قاطع این 
فدراســیون در قبال درگیری خبر داد. ایران و مالت 

دیسکالیفه شــدند و از جدول مسابقات کنار رفتند. 
بدین ترتیب تیم های اروگوئه و عربســتان که بازی 
رده بندی را برگزار کرده بودند، به  عنوان تیم های اول و 
دوم تورنمنت »فیناترافی« معرفی شدند. بدین ترتیب 
ایران بعد از انجام چند بازی در مالت با دست خالی به 

تهران بازگشت.
رضوانی: رئیس فدراسیون مالت از من 

عذرخواهی کرد
محسن رضوانی، رئیس فدراسیون شنا، شیرجه و 
واترپلو درباره درگیری رخ داده میان ملی پوشان ایران 
و مالت به »شهروند« می گوید: »برخی با بی انصافی 
قضیه را بزرگ کردند! خودم 20 ســال واترپلو بازی 
کردم و می دانم که ورزش خشنی است. در این بازی 
هم بازیکنان مالت به خاطــر این که در دور مقدماتی 
با وجود داشــتن چند لژیونر اروپایی از ایران شکست 
خورده بودند، عصبانی شــدند و با خشونت بیشتری 
بازی کردند. وقتی یکی از بازیکنــان ایرانی در حال 
خروج از اســتخر بود، با حمله 3 بازیکن مالت روبه رو 
می شود که سرپرســت و مربیان ما سعی می کنند 

جلوی آنها را بگیرند.«
وی همچنین می افزاید: »حتی خود کشور میزبان 
هم قبول کرده که مقصر بوده است. رئیس فدراسیون 
مالت که چندی پیش به ایران آمده بود،  با من تماس 
گرفت و از اتفاقاتی که رخ داده بود، عذرخواهی کرد. 
البته من بررسی این موضوع را به کمیته فنی سپردم 
و بعد از بازگشــت تیم به تهران قطعا با کسانی که در 
این اتفاق مقصر بودند، برخورد می کنیم. با این حال 
معتقدم نبایــد نزدیک به انتخابات فدراســیون این 
موضوع برای برخی افراد به بهانه ای تبدیل شــود تا 

فدراسیون را تخریب کنند.«
رضوانی در پایان در پاســخ به این سوال که ممکن 
اســت واترپلوی ایران به  خاطر ایــن اتفاقات دچار 
محرومیت شــود، خاطرنشــان می کنــد: »خیر؛ 
محرومیتی در کار نیســت. ما به صورت داخلی این 
موضوع را حل می کنیم و از سرپرست و سرمربی تیم 
هم توضیح می خواهیم. حذف ایران از جدول مسابقات 
اتفاق خوبی نبود اما ما به شکل یک مسابقه تدارکاتی 
به این رقابت ها نگاه کردیم و هدف اصلی مان بازی های 
آسیایی 2018 اســت. امیدوارم کمی هم مثبت نگاه 
شود و به تیم جوان و خوبی که در واترپلو ایجاد شده 

و امید زیادی در آینده دارد، پرداخته شود.«

اشکان دژاگه یک  سال است باشگاه ندارد اما به تیم ملی دعوت می شود!

خاص ترین کاپیتان دنیا
  یک کارشناس به »شهروند« می گوید که باید به سلیقه کی روش احترام بگذاریم

درگیری شدید ملی پوشان واترپلوی ایران و مالت دردسرساز شد

دعوا روی آب!
 محسن رضوانی در گفت وگو با »شهروند«: رئیس فدراسیون مالت از من عذرخواهی کرد


